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روغنیان در حاشیه جلسه فورکست 
شرکت آغاجاری خبرداد:

بررسی راهكارهای لازم برای رفع 
تنگناها و افزایش تولید در شركت 
بهره برداری نفت و گاز آغاجاری

شرکت  فنی  امور  مدیر  روغنیان،  رامین   
نفتخیز جنوب در حاشیه جلسه  ملی مناطق 
گاز  و  نفت  بهره برداری  شرکت  فورکست 
آغاجاری با اشاره به اهمیت برگزاری این جلسات 
این نشست  ادوار مختلف، اظهار کرد: در  در 
اهم چالش ها، گلوگاه های سطح الارض و تحت 
الارض در همه میادین تولیدی این شرکت مورد 
رفع  برای  لازم  راهکارهای  و  گرفته  قرار  بررسی 
تنگناها ارائه شد. وی با اشاره به اینکه بر اساس 
مطالعات صورت گرفته پتانسیل بالقوه تولید از 
میادین این شرکت بیش از تولید کنونی است 
خاطرنشان کرد: با توجه به تولید کنونی؛ ظرفیت 

خوبی برای افزایش تولید وجود دارد.
به گفته مدیر امور فنی شرکت ملی مناطق 
نفتخیز جنوب مشکلات مربوط به تأسیسات، 
پروژه های مرتبط با تولید و میزان پیشرفت آن ها 
در این جلسه مورد بحث و بررسی قرار گرفت و 
برای تسهیل در راه اندازی آن ها چاره جویی لازم 
به عمل آمد.   روغنیان یکی از الزامات تولید در 
میادین شرکت نفت و گاز آغاجاری را تزریق گاز 
دانست و تصریح کرد: تزریق گاز در مخازن و 
ایجاد ذخایر ثانویه سبب افزایش تولید خواهد 
شد. وی در پایان ابراز داشت: در بحث چاه های 
الارضی  تحت  الزامات  تعمیری  و  توسعه ای 
شامل تعداد چاه های مورد نیاز برای دستیابی به 
اهداف تولیدی مشخص شد و رهنمودهای لازم 
برای حفاری تعداد چاه های مورد نیاز و تعمیر 

چاه های موجود ارائه گردید.
ساله  پنج  بینی  پیش  است جلسات  گفتنی 
و  ای  دوره  به صورت  نفت  چاه های  بهره دهی 
مستمر در مناطق نفتخیز جنوب برگزار می شود 
تولید شش ماهه  تاریخچه  بررسی  به دلیل  و 
نخست و پیش بینی تولید نیمه دوم سال از 
این  بر  تکیه  با  است؛  برخوردار  بالایی  اهمیت 
به  و  تهیه  تولید  سالانه  های  برنامه  جلسات 

شرکت ملی نفت ارسال می شود.

برگزاری جلسه مشترک برای رفع 
تبدیل  تامین زمین و  چالش های 

مالکیت در گلستان اسناد 
در جلسه ای ما بین مدیران کل راه و شهرسازی، 
منابع طبیعی و آبخیزداری و ثبت اسناد و املاک 
تامین زمین  برای  گلستان چالش های موجود 
برای ساخت مسکن بررسی شد و اقدامات لازم 
برای تبدیل اسناد مالکیت اراضی مورد بحث قرار 
گرفت.به گزارش اداره ارتباطات و اطلاع رسانی راه 
و شهرسازی گلستان،جلسه ای مشترک با حضور 
حسینی، مدیرکل راه و شهرسازی استان گلستان، 
سلامتی، مدیرکل منابع طبیعی و آبخیزداری، و 
جهانی فر، مدیرکل ثبت اسناد و املاک استان 
برگزار شد. هدف این جلسه هماهنگی و تسریع 
و  زمین  تأمین  به  مربوط  برنامه های  اجرای  در 
به  نشست  بود.این  مالکیت  اسناد  ساماندهی 
بررسی چالش های موجود در تحصیل و تأمین 
زمین برای پروژه های مختلف و همچنین تبدیل 
مجالس  صورت  و  دفترچه ای  مالکیت  اسناد 
داشت.  اختصاص  تک برگی  اسناد  به  تفکیکی 
حسینی در ابتدای جلسه با تشکر از همکاری 
و  اسناد  ثبت  و  طبیعی  منابع  ادارات  نزدیک 
املاک، به ارزشمند بودن این تعامل برای پیشبرد 
پروژه های مسکونی و عمرانی استان اشاره کرد و 
افزود: تاکنون حدود ۷۰۰ هکتار زمین در محدوده 
و حریم شهرهای استان شناسایی شده که این 
اراضی برای پروژه های نهضت ملی مسکن و دیگر 
قرار خواهند  استفاده  زیربنایی مورد  پروژه های 
مالکیت  شفاف سازی  اهمیت  بر  گرفت.وی 
اراضی تأکید کرد و گفت: تبدیل اسناد مالکیت 
به صورت جدی  تک برگی  اسناد  به  دفترچه ای 
پیگیری می شود تا از مشکلات حقوقی در آینده 
جلوگیری شود.در ادامه، سلامتی از آمادگی اداره 
منابع طبیعی برای همکاری در تأمین زمین های 
جدید خبر داد و گفت: »جلسات هفتگی بین 
سه اداره در شهرستان ها به طور مداوم برگزار 
می شود تا مشکلات و نیازهای هر شهرستان به 

دقت بررسی و پیگیری شوند.«

مدیر عامل شرکت نفت و گاز آغاجاری 
خبرداد:

تحقق صددرصدی برنامه تولید نفت 
در نیمه نخست سال ۱۴۰۳

گاز  و  برداری نفت  بهره  مدیر عامل شرکت 
آغاجاری در جلسه پیش بینی پنج ساله بهره دهی 
چاه ها این شرکت که با حضور مهندس ابراهیم 
پیرامون، مدیر عامل شرکت ملی مناطق نفتخیز 
انجام  با  کرد:  اظهار  بود،  شده  برگزار  جنوب 
بهینه  استفاده  ترمیمی روی چاه ها،  اقدامات 
از دستگاه های فرآورش سیار و همچنین اجرای 
طرح ها و اقدامات فنی و عملیاتی میزان تولید 

نفت این شرکت به طور کامل محقق شد.
تقی زاده از تحقق صددرصدی برنامه تولید 
نفت شرکت بهره برداری نفت و گاز آغاجاری در 
نیمه نخست سال خبرداد و افزود: 5/11۷ درصد 
تولید  در  درصد   5/114 و  نفتا  تولید  برنامه  از 
میعانات گازی در شرکت نفت و گاز آغاجاری 
محقق شد. تقی زاده با اشاره به عملکرد تولیدی 
این شرکت در نیمه نخست سال جاری، عنوان 
کرد: در جهت اجرای تعهدات تولید بیش از 4۲ 
انجام شد که  بر روی چاه ها  ترمیمی  عملیات 
حاصل این اقدامات افزایش تولید به میزان ۲۰ 

هزار بشکه در روز بوده است.
مدیر عامل شرکت نفت و گاز آغاجاری ایمن 
بدون  چاه ها  تاج  شیرآلات  تعویض  و  سازی 
حضور دکل حفاری را بخشی دیگری از اقدامات 
شرکت برشمرد و افزود: در همین راستا بیش از 
5 حلقه چاه در میادین این شرکت بدون حضور 
دکل حفاری ایمن  سازی و شیرآلات سر چاهی 
آن تعویض شد که علاوه بر افزایش تولید صرفه 

جویی 4۸۰۰ میلیارد ریالی را در بر داشت.
وی گفت: احداث چندراهه اقماری در واحد 
سازی  مستقل  هدف  با  رامشیر  برداری  بهره 
خطوط جریانی چاه ها ، جدا سازی نفت شیرین 
شرایط  بهبود  و  چاه ها  تولیدی  نمکی  نفت  از 
تولید در نمک زدایی رگ سفید یک و مارون ۲ 
در جهت افزایش تولید انجام گرفت. مدیر عامل 
شرکت بهره برداری نفت و گاز آغاجاری همچنین 
عنوان کرد: در ادامه تولید از چاه های کم فشار و 
کم بازده در میدان پازنان با استفاده از امکانات 
در  بشکه  هزار  میزان ۲۸۰  به  تفکیک گر سیار 
میلیون   1 میزان  به  گذشته  سال  تولید  ادامه 
بشکه محقق شد. وی در پایان گفت: امیدواریم 
و  تأسیسات  فرسودگی  وجود  با  بتوانیم  که 
لوله های شرکت آغاجاری در سایر تولیدات نیز 
برنامه  و  باشیم  داشته  ارزنده ای  دستاوردهای 
ریزی های مدیریت جدید را در راستای افزایش 

تولید شرکت های بهره بردار محقق کنیم.

معاون راهداری و حمل و نقل جاده ای 
جنوب سیستان وبلوچستان خبر داد

احداث ۶۲ کیلومتر راه روستایی 
در جنوب سیستان و بلوچستان 

معاون فنی و راه روستایی اداره کل راهداری 
و  سیستان  جنوب  ای  جاده  ونقل  وحمل 
روستایی  راه  احداث۶۲کیلومتر  از  بلوچستان 
در جنوب استان از ابتدای سال جاری تا کنون 
کل  اداره  عمومی  روابط  گزارش    به  داد.  خبر 
راهداری و حمل و نقل جاده ای جنوب سیستان 
ابتدای  از  و بلوچستان، سعید بلوچی، گفت: 
راه  کیلومتر   ۶۲ از  بیش  تاکنون  جاری  سال 
بر  بالغ  اعتباری  با  استان  جنوب  در  روستایی 
۲5۰ میلیارد تومان به بهره برداری رسیده است. 
وی با بیان اینکه ایجاد راه دسترسی مناسب به 
روستاها موجب توسعه آن می شود، ادامه داد: با 
احداث این میزان راه روستایی، ارتباط روستاها با 
یکدیگر و مراکز شهری تسهیل شده و دسترسی 
آموزش،  مانند  به خدمات ضروری  روستاییان 
بهداشت و غیره بهبود چشمگیری خواهد یافت.

وی با اشاره به اجرای ۸1 دستگاه ابنیه فنی در 
راه های روستایی، افزود: بیش از 1۲۳ کیلومتر 
زیرسازی راه روستایی طی این بازه زمانی انجام 
شده که این امر نشان از وسعت و اهمیت این 
اقدام است. معاون فنی و راه روستایی اداره کل 
راهداری و حمل و نقل جاده ای جنوب استان 
در پایان خاطر نشان کرد: با احداث این میزان 
اداره  این  راه روستایی در جنوب استان توسط 
کل، بیش از ۳۰ هزار و 5۶1 خانوار از مزایای آن 

بهره مند خواهند شد.

شهردار شهر جدید سهند در این نشست مشترک 
اظهار کرد: در عین همدلی و همکاری بین شهرداری 

و شرکت عمران به دنبال رابطه ضابطه مند هستیم.
به  فازها  تحویل  که  این   بیان  با  محمد محمدی 
ما  و  شود  انجام  ضوابط  طبق  بایستی  شهرداری 
این امر را به فال نیک می گیریم، افزود: ما با هدف 
بررسی و پیش بینی چالش هایی که ممکن است در 
آینده ایجاد شود این موضوع را در دستور کار قرار 
داده و در حقیقت راه را برای مدیران آینده هموار 
می کنیم تا قضیه تحویل فازها با کمترین چالش و به 

راحتی انجام شود.
همکاری  و  همدلی  به  اشاره  با  محمدی  محمد 
موجود میان شهرداری سهند و شرکت عمران، تاکید 
کرد: با تحویل فازها تلاش داریم در کنار همکاری 
و همدلی، همکاری های اداری به شکل ضابطه مند 
کاری  و موازی  تعارض  تداخل،  از  و  تداوم داشته 
جلوگیری شود.  وی با اشاره به ضرورت جمعبندی 
کامل صورت جلسه تحویل فازها و اعمال نکات لازم، 
بر ضرورت لحاظ موضوع آرامستان و غسال  خانه 
شهر جدید سهند به عنوان یکی از نیازهای ضروری 

در صورتجلسه نهایی تاکید کرد.
همکاری صمیمانه ای با شهرداری سهند داریم

مدیرعامل شرکت عمران سهند نیز در این نشست 
گفت: در راستای تحویل فازها و اجرای دقیق قانون 

آمادگی داریم.
سعیدی با تاکید بر این  که حسب قانون باید در 
به شهرداری  هزار ساکن، شهر  بالای 1۰  شهرهای 
تحویل داده شود، افزود: موضوع تحویل فازها به جد 
از طرف شرکت عمران پیگیری می شود و در تلاش 
مورد  و ضوابط  موارد  لحاظ  با جمعبندی،  هستیم 
نیاز، این موضوع را به ترتیبی شایسته انجام دهیم و 
قطعا اجازه بروز چالش در رابطه با وظایف مربوطه 

را نخواهیم داد.
وی، از برنامه ریزی برای طراحی سیستم آبیاری 
پایدار برای فضای سبز در شهر جدید سهند خبر 
با  تا  این طرح در حال مطالعه بوده  داد و گفت: 
جمع آوری آب های سطحی، آب مورد نیاز فضای سبز 
را تامین کنیم، البته در حال حاضر نیز استفاده از 

پساب تصفیه شده برای آبیاری فضای سبز به همین 
منظور پیگیری می شود.

صورت جلسه  طبق  که  کرد  خاطرنشان  سعیدی 
شهرداری،  به  سهند  جدید  شهر  فازهای  تحویل 
بودجه عمرانی و شهری هر دو مجموعه در کمیته ای 
پروژه های  صرف  و  شده  مشخص  سالانه  مربوطه 

اولویت دار و نیازمندی های شهر خواهد شد.

وی از برنامه ریزی  برای احداث زیرساخت های لازم 
در شهر جدید سهند خبر داد و گفت: احداث هتل 
در پارک ۶۰ هکتاری جهت بهره مندی مسافران و 
گردشکران، احداث باغ کتاب با کاربری  های متنوع، 
احداث عمارت چند منظوره سلام و... از جمله این 

برنامه ها است.
صورتجلسه  نشست  این  در  است  ذکر  به  لازم 

تحویل فازها قرائت شد و مقرر گردید بعد از اعمال 
در  و  جمعبندی  مجددا  موارد  و  ملاحظات  برخی 
نشست آتی با حضور فرماندار، دادستان و رئیس 
دادگستری شهرستان به تصویب رسیده و موضوع 
تحویل فازها با هدف خدمت رسانی بیشتر به شهر 
و شهروندان و با هماهنگی و همدلی دو مجموعه به 

تدریج انجام شود.

اهتمام شهرداری سهند برای خدمت رسانی بهتر؛

نحوه تحویل فازهای شهر به شهرداری سهند بررسی شد
ابتکار - اسد فلاح: در نشستی با حضور شهردار شهر جدید سهند و مدیرعامل شرکت عمران سهند و کارشناسان این حوزه موضوع تحویل فازهای 

شهر جدید سهند به شهرداری بررسی و مقرر شد.

با تحویل فازها 
تلاش داریم در 

کنار همکاری 
و همدلی، 

همکاری های 
اداری به شکل 

ضابطه مند 
تداوم داشته 
و از تداخل، 

تعارض و   
موازی کاری 

جلوگیری شود

عضو شورای اسلامی شهر اصفهان:

رییس کل دادگستری آذربایجان غربی:
۲۱۰۰ خودروی توقیفی در پارکینگ های ارومیه وجود دارد

رییس کل دادگستری آذربایجان غربی گفت: در حال حاضر در مرکز استان ۲1۰۰ خودروی توقیفی در پارکینگ ها وجود دارد.
ناصر عتباتی در جلسه پیگیری تعیین تکلیف خودروهای رسوبی در پارکینگ های آذربایجان غربی، افزود: در حال حاضر در مرکز 

استان ۲1۰۰ خودرو توقیفی در پارکینگ ها وجود دارد که 1۳۷۸ مورد آن مربوط به توقیف هایی است.
 وی در مورد خودروهای فرسوده و غیر قابل برگشت به چرخه تولید تاکید کرد: هر فروشی بدون حکم دادگاه اصل 4۹ تخلف است.

عتباتی گفت: عملیات مزایده و فروش خودروهای توقیفی باید در قالب مصوبات و بر اساس دستورالعمل ریاست محترم قوه 
قضائیه باشد. رئیس کل دادگستری آذربایجان غربی اظهار کرد: توقیف خودروها حتماً باید پیوست قضائی داشته باشند و از 
توقیف های بی مورد خودداری شود و برابر مصوبه تعیین تکلیف خودروها هر خودرویی که بر اثر تصادف قصد توقیف آن است 

اگر اصالت بیمه آن تأیید و سقف بیمه نیز خسارت را پوشش می دهد از توقیف بی مورد آن خودداری شود.
عتباتی در ادامه با ابراز نارضایتی از روند تعیین تکلیف خودروها گفت: با وجود بازدیدهای مکرر از پارکینگ ها و برگزاری جلسات 

متعدد و تصویب مصوبات کاربردی آنچه مورد انتظار بود حاصل نشده که باید بررسی گردد که مشکل از کجاست و برای آن تدبیر کرد.
رئیس کل دادگستری آذربایجان غربی به روند مزایده و فروش خودروهای توقیفی نیز پرداخت و بیان کرد: عملیات مزایده و فروش باید در قالب مصوبات و بر 
اساس دستورالعملی باشد که ریاست قوه قضائیه تعیین و دستگاه قضائی استان به تمامی دست اندرکاران ابلاغ کرده است باشد و دستگاه های نظارتی باید بر این 

روند نظارت داشته باشند چراکه این وسائط نقلیه یا بیت المال هستند و یا حق الناس و در هر دو مورد همه مسئولیت قانونی، شرعی و اخلاقی دارند.
مقام ارشد قضائی استان از رؤسای دادگستری، دادستان ها و مجموعه های نظارتی خواست تمامی مراحل مزایده، نشر آگهی و فروش را رصد نموده و این امر به 

عنوان بخش مهمی از دغدغه شأن باشد و اگر در هر مرحله تخلفی از سوی هر فرد یا مجموعه ای صورت پذیرد با آن برخورد کنند.
عتباتی در پایان از همه مجموعه های دخیل خواست که پای کار باشند و با کار مضاعف و ویژه و قاعده مند نمودن توقیف ها و فروش ها نتایج آن در عمل دیده شود 
و هیچ خودرویی بدون تعیین تکلیف باقی نماند. مجیدی دادستان عمومی و انقلاب مرکز استان نیز در این جلسه گفت که چالش های متعددی در حوزه خودروهای 
توقیفی وجود دارد که نیازمند دقت ویژه است و همه عوامل دخیل در فروش وسائط نقلیه باید بدانند که این اموال متعلق به مردم هستند و اگر تخلفی در روند فروش 
 صورت گیرد موجب برخورهای قضائی می شود. مجیدی ادامه داد: اصلی ترین عاملی که باعث رسوب وسائط نقلیه در پارکینگ ها می شود توقیف های بی قاعده است.
وی افزود: پارکینگ ها باید به صورت مستمر رصد و پایش گردند و اگر مدت یک ساله برای خودروها و شش ماهه برای موتورسیکلت ها سپری شده به مراجع قضائی 

اعلام تا برابر مقررات قانونی در مورد تعیین تکلیف آنها اقدام گردد.

مدیرکل دامپزشکی چهارمحال وبختیاری خبر داد
صادرات بیش از ۳۴ هزار تن خوراک آبزیان از چهارمحال وبختیاری

شهرکرد محمود مولوی :مدیرکل دامپزشکی چهارمحال وبختیاری گفت: در شش ماهه نخست سال جاری بیش از ۳4 هزار و 5۸5 تن 
مکمل و خوراک ابزیان ازاستان چهارمحال وبختیاری صادرشده است محمد اسدی در نشست خبری با اصحاب رسانه اظهار کرد: 
در شش ماهه نخست سال جاری بیش از ۳4 هزار و 5۸5 تن مکمل و خوراک آبزیان از این استان به خارج از کشور صادر شده 
است، این میزان صادرات در حالی است که این رقم در سال گذشته ۲4 هزار تن بود.وی افزود: همچنین در شش ماهه نخست 
سال جاری ۸۷ هزار و ۶۷۰ کیلوگرم کنسرو ماهی، ۲4 هزار کیلوگرم گوشت مرغ منجمد، 5۸5 هزار و ۷5۰ کیلوگرم ماهی خوراکی 
تازه، 4۶۷ هزار و ۲۲۸ کیلوگرم ماهی خوراکی منجمد، ۹۶ هزار و ۶۰۰ کیلوگرم شیرخشک، ۶۷ هزار کیلوگرم آلایش مرغی و 1۸۰ 
کیلوگرم خاویار و تخم ماهی قزل آلا به کشورهای حوزه اوراسیا و ترکیه صادر شده است.مدیرکل دامپزشکی چهارمحال وبختیاری 
گفت: در شش ماهه نخست سال جاری هشت میلیون 54۳ هزار و ۸۸۹ قطعه جوجه ریزی در استان انجام و همچنین ۲5 میلیون 
۶1۲ هزار و ۸5۹ قطعه مرغ در کشتارگاه های صنعتی علیه بیماری های مختلف طیور واکسینه شده است.اسدی افزود: هم اکنون 
5۲1 مزرعه پرورش ماهی در چهارمحال و بختیاری وجود دارد که از این تعداد 451 مزرعه فعال است و از ابتدای سال جاری تاکنون بیش 
از پنج میلیون قطعه تخم چشم زده ماهی وارد این مراکز پرورش شده است.وی اضافه کرد: در حال حاضر ۳۳ کارخانه تولیدکننده خوراک دام، طیور و آبزیان در 
استان فعال است و در شش ماهه نخست سال جاری 151 مورد نمونه برداری از این واحدها انجام شده است.مدیرکل دامپزشکی چهارمحال وبختیاری ادامه داد: از 
ابتدای سال جاری تا پایان شهریور 1۲۲ مورد پرونده قضائی تشکیل و 4۲۷ مورد اخطار کتبی صادر و یک واحد پلمپ شده است.اسدی بیان کرد: اکیپ های سیار 
به صورت شبانه روزی از مراکز تولید، توزیع و عرضه محصولات دامی بازدید می کنند، به طوری که در شش ماهه نخست سال جاری، ۲۲ هزار و 5۰۸ مورد بازدید 
انجام و یک هزار و 4۹۰ مورد غیربهداشتی مشاهده شده و 1۲ هزار و 5۰۶ کیلو مواد خام دامی غیرقابل مصرف معدوم شده است.وی گفت: در شش ماهه ابتدایی 
14۰۳ شش میلیون و ۶4۸ هزار و ۲۶ قطعه طیور و همچنین ۹۶ هزار رأس گاو، گوساله و گوسفند در 1۰ کشتارگاه صنعتی و سنتی استان کشتار شده است.مدیرکل 
دامپزشکی چهارمحال وبختیاری اظهار کرد: شیر تولیدی استان از نظر بار میکروبی و تقلبات به طور منظم نمونه برداری شده است، به طوری که در شش ماهه 
نخست سال جاری از ۹5 واحد تولیدی ۲۰۶ نمونه اخذ شده است.اسدی با اشاره به استفاده از ماده ممنوعه مالاشیت گرین در مزارع پرورش ماهی افزود: این ماده 
سمی عمدتاً در صنعت رنگرزی استفاده می شود اما برخی تولیدکنندگان به غلط به منظور مبارزه با بیماری های قارچی آبزیان از آن استفاده می کنند.وی اضافه 
کرد: سال گذشته ۷۰ تن ماهی قزل آلا در شهرستان کوهرنگ به دلیل آلوده بودن به مالاشیت گرین معدوم شد و در شش ماهه نخست سال جاری، ۲۹4 نمونه از 

مزارع اخذ شده که یک مورد انطباق نداشتن در شهرستان فارسان گزارش شده است.

منطقه  گفت:  اصفهان  شهر  اسلامی  عمران  کمیسیون  رئیس 
بافت های تاریخی در اصفهان قابلیت ارتفاع پذیری ندارد.

رسول میرباقری در جمع خبرنگاران با اشاره به موضوع بلندمرتبه 
سازی ضمن تأکید بر اینکه این موضوع حساسی در شهر اصفهان 
است و باید هم منافع مردم و سرمایه گذاران و هم مباحث ایمنی در 
نظر گرفته شود، اظهار کرد: بر اساس ضوابط طرح تفصیلی شهر 
اصفهان مقدار سرانه و بعد خانوار بر اساس مصوبات شورای عالی 
شهرسازی معماری به دست می آید و ارتفاع هر پلاک و ملک بر 
اساس ظرفیت پلاک به دست می آید. ما در شهر اصفهان دفترچه 
ارتفاع پذیری طبق  ضابطه طرح تفصیلی داریم و در آن دفترچه 
عرض گذر و مساحت پلاک در نظر گرفته و مشخص شده تا هر 

ملک بر اساس کد منطقه ارتفاع پذیری داشته باشد.
مشاوران  منطقه براساس نظر  ارتفاع  کد  اینکه  بر  تأکید  با  وی 

شهرسازی، بازدید میدانی، ظرفیت منطقه، عرض گذر و خدماتی که 
باید در آن منطقه پیش بینی شود و میزان جمعیت پذیری مشخص 
می شود، افزود: حداکثر کد ارتفاعی که ما در اصفهان داریم شش 
طبقه است. خیلی به ندرت در بعضی پهنه های شهر مشاور طرح 
تفصیلی یا طرح بازنگری پیش بینی شده است. در شهر اصفهان 
بلندمرتبه سازی نداریم و اگر بخواهیم نسبت به شهر تبریز و تهران 
مقایسه کنیم که در عرض گذر هشت متری ارتفاع ده طبقه ساخته 
شده، اصلاً در شهر اصفهان ارتفاع پذیری و بلندمرتبه سازی نداریم. 
این یک حسن است که بسیاری از کارشناسان شهرسازی تأکید دارند 

که شهر اصفهان شهر آرامی ازنظر ارتفاع پذیری است.
تاریخی  بافت  و  معماری، شهرسازی  عمران،  کمیسیون  رئیس 
شورای اسلامی شهر با تأکید بر اینکه در موضوعی تحت عنوان دقیق 
سازی ارتفاعات در شهر اصفهان مطرح شده، بیان کرد: برخی از 
پهنه ها بنا به دلایلی مازاد بر کد منطقه شکل گرفته است. به طور 
مثال پهنه ای است که کد منطقه سه طبقه است؛ اما به دلایل عرض 
گذر و یا بزرگ بودن پلاک مجوز چهار طبقه صادر شده است؛ 
تفصیلی در سال ۹1 موضوع دقیق سازی  بازنگری طرح  در طرح 
ارتفاعات ابلاغ و این موضوع دیده شد. در بعضی مناطق مانند ۷ 
و 1۲ مبحث دقیق سازی ارتفاعات انجام شده و بعد از ارسال به 
کمیسیون ماده پنج و تصویب ابلاغ شد اما هنوز بعضی از مناطق 
دستخوش دقیق سازی ارتفاعات است و این موضوع باعث بلاتکلیفی 

ارباب رجوع شده است.
وی با اشاره به اینکه برخی سرمایه گذاران به لحاظ اقتصادی به دنبال 
حداکثر ارتفاع هستند گفت: حرکت به این سمت و ارتفاع پذیری با 

توجه به پیش بینی نشدن سرانه خدمات آموزشی، بهداشتی و فضای 
سبز موردنیاز باعث ناعدالتی و بی ترازی در بحث ترافیک، آلودگی و 

تراکم جمعیت در یک محدوده خواهد شد.
میرباقری معتقد است شهر اصفهان خط آسمان خیلی متعادل 
و نرمی دارد. در بعضی پهنه ها یکدستی ساختمان ها به خوبی دیده 
می شود و ساختمان های بلند و کوتاهی را نمی بینیم و این نشان 
می دهد مهندسان و مشاوران در سال های گذشته در خصوص اجرای 
طرح تفصیلی به این موضوع دقت داشته اند که ارتفاع پذیری خیلی 
زیادی در شهر اصفهان رخ ندهد و حتی از محدودیت ارتفاع سازی 
در بعضی مناطق شهر اصفهان به لحاظ موقعیت فرهنگی و میراثی 
شهر اصفهان گفت و ادامه داد: ما در شهری زندگی می کنیم که 
دارای محورهای تاریخی و فرهنگی است و دانه های ارزشمندی در 
شهر پراکنده هستند که ازنظر میراثی و گردشگری پراهمیت هستند 
و این خودش محدودیتی برای ارتفاع پذیری در شهر اصفهان ایجاد 
به  نمی توانیم  ما  تاریخی،  و  فرهنگی  مباحث  دلیل  به  و  می کند 

سمت عمودسازی برویم و توسعه ارتفاع نخواهیم داشت.
تاریخی  بافت  و  معماری، شهرسازی  عمران،  کمیسیون  رئیس 
شورای اسلامی شهر درخصوص ارتفاع پذیری و مباحث ایمنی شهر 
گذر  نکردن عرض  رعایت  دلیل  به  آتش نشانی  سازمان  نگرانی  و 
که می خواهد  مناطق گفت: هر ساختمانی  بعضی  در  استاندارد 
پروانه بگیرد، باید الزاماً یک سری استانداردها را بر اساس مباحث 
اجرای  از  قبل  و  کند  رعایت  ساختمان  ملی  مقررات  نوزده گانه 
نقشه ها، تأسیسات برق و مکانیک در نظام مهندسی مسائل بررسی 

خواهد شد و بر اساس آن تنظیم می شود.

منطقه بافت های تاریخی اصفهان قابلیت ارتفاع پذیری ندارد

ابتکار - اسد فلاح: سرپرست منطقه ۸ عملیات انتقال گاز ایران گفت: مقدار گاز 
انتقالی از طریق تاسیسات و خطوط لوله این منطقه جهت مصارف خانگی، 
نیروگاه ها، صنایع و صادرات در نیمه نخست سال جاری، 1۳ میلیارد 
و ۶1۳ میلیون مترمکعب بود. مهدی زارع با اعلام این خبر افزود: گاز 
طبیعی به عنوان یک سوخت پاک، ایمن و پایدار، نقش مهمی در تامین 
انرژی مورد نیاز صنایع، نیروگاه ها و منازل دارد و با افزایش میزان گاز 
انتقالی، علاوه بر تامین نیاز روزافزون مصرف کنندگان، گامی مهم در 
جهت کاهش آلودگی هوا و حفظ محیط زیست برداشته شده است. وی 
گفت: با توجه به افزایش مصرف گاز در فصول سرد سال، حفظ پایداری انتقال 
گاز از اهمیت ویژه ای برخوردار است که خوشبختانه با تلاش های صورت گرفته، 

توانسته ایم این مهم را محقق سازیم و به تعهدات خود در قبال مشتریان عمل کنیم.
زارع گفت: سال گذشته ۳1 میلیارد مترمکعب گاز طبیعی از طریق تاسیسات و خطوط لوله این منطقه 

انتقال یافت که این رقم نسبت به سال 14۰1، حدود سه میلیارد مترمکعب کمتر بود.

وی با ابراز امیدواری به تداوم این روند، گفت: با همدلی و تلاش مضاعف، می توانیم در آینده نیز به 
موفقیت های بزرگتری دست یابیم و سهم خود را در انتقال پایدار، ایمن و بهره ور انرژی کشور بیش از 

پیش ایفا کنیم.
لازم به ذکر است مهمترین وظیفه شرکت انتقال گاز ایران خرید و حق العمل کاری گاز طبیعی، اتان، 
گاز مایع و مایعات گازی از منابع تولید داخلی و خارجی و فروش به مبادی تعیین شده داخلی و پایانه های 

صادراتی و انجام سوآپ فرآورده های یاد شده است.
این مهم توسط 1۰ منطقه عملیاتی شامل منطقه 1 )خوزستان(، منطقه ۲ )اصفهان(، منطقه ۳ )تهران(، 
منطقه 4 )خراسان(، منطقه 5 )فارس(، منطقه ۶ )هرمزگان(، منطقه ۷ )همدان(، منطقه ۸ )آذربایجان 

شرقی(، منطقه ۹ )مازندران( و منطقه 1۰ )بوشهر( انجام می شود.
رسالت منطقه هشت گاز کشور که در تبریز مستقر است، دریافت گاز طبیعی از مناطق ۳، ۷ و ۹ و 
منابع خارجی )جمهوری آذربایجان( و انتقال ایمن و پایدار به مبادی مصارف داخلی کشور و پایانه های 
صادراتی )کشورهای ترکیه، جمهوری خود مختار نخجوان و جمهوری ارمنستان( و همچنین بهره برداری و 

نگهداری خطوط لوله است.

یک مقام مسوول اعلام کرد؛
۳۱ میلیارد مترمکعب گاز توسط منطقه ۸ گاز منتقل شد


